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Peste 100 de noi locuri de parcare
pentru constănțeni

Primăria Municipiului Constanța, prin S.C.
Confort Urban, amenajează, astăzi, peste 100 de
locuri de parcare, pe strada Voinicului, în spatele
Bisericii Adormirea Maicii Domnului, din zona Dacia.
Utilajele asfaltează perimetrul, iar în zilele
următoare vor fi efectuate și marcajele. Noile locuri
sunt destinate riveranilor care își parcau până acum
autoturismele pe trotuarul de pe bulevardul Tomis.
Primăria Constanța reamintește locuitorilor orașului
că trotuarele de pe bulevardul Tomis au intrat într-
un amplu proces de reabilitare. Au fost asfaltate
cele de pe tronsonul cuprins între străzile Poporului
și Farului. Primăria Municipiului Constanța face, din
nou, un apel către locuitorii orașului să nu își
parcheze mașinile în zonele în care se lucrează,
pentru a nu îngreuna intervenția utilajelor!

PNL n-are candidat la
prezidențiale. Iar îl susține pe
Iohannis

Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat
sâmbătă, la Timişoara, că este prematur să se
discute acum despre înţelegeri cu parteneri de
viitoare guvernare, prioritare fiind alegerile pentru
Parlamentul European, urmate de prezidenţiale,
unde PNL îl va susţine pe Klaus Iohannis pentru un
al doilea mandat. „Ne vom prezenta în alegerile
pentru Parlamentul European cu o listă de oameni
cu experienţă, cu care să reuşim să reprezentăm
România şi interesele românilor la Bruxelles. După
alegerile europarlamentare avem alegerile
prezidenţiale, în care, pentru noi, lucrurile sunt
foarte simple: PNL a hotărât în unanimitate în
Consiliul Naţional al partidului susţinerea domnului
Klaus Iohannis pentru obţinerea celui de-al doilea
mandat de preşedinte al României. Noi suntem
angrenaţi în acest proiect de a continua activitatea
domnului Klaus Iohannis ca preşedinte al României.
Alţi actori politici nu ştiu ce au de gând şi, în
momentul de faţă, nici nu cred că este foarte
important ce gândesc alţi actori politici. După
prezidenţiale, vom vedea”, a explicat Ludovic
Orban, conform agerpres.ro.

Scandalul pe Legea offshore
provoacă nemulțumiri în UDMR!

Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, s-a
declarat deranjat de modificările ”de la o zi la alta”
aduse Legii offshore, afirmând că nu au existat
explicaţii sau argumente raţionale, financiare, motiv
pentru care a cerut retrimiterea în comisiile de
specialitate. Liderul UDMR spune că de la Senat la
Cameră legea a fost modificată substanţial cu
privire la deductibilităţile şi taxele suplimentare. El a
adăugat că resursele de gaz din Marea Neagră vor
putea asigura independenţa egernetică de Rusia
pentru România şi mai multe ţări din Europa
Centrală, iar acesta este motivul ”bătăliei uriaşe”.
„Legea offshore este foarte importantă pe termen
lung, atât pentru România cât şi pentru o bună parte
din Uniunea Europeană în ceea ce priveşte
dependenţa energetică de resursele din Est, mai
ales din Rusia. De aceea eu cred că trebuie o
abordare foarte echilibrată. Pe de altă parte, aceste
resurse se află la o adâncime foarte mare şi
exploatarea lor înseamnă nişte riscuri pentru
investitori, costuri enorm de mari Trebuie să găseşti
o formă echilibrată prin care şi investitorii vor fi
interesaţi să vină şi să facă această extragere de
gaze naturale de la o adâncime foarte mare de pe
platforma Mării Negre, dar în acelaşi timp să aibă şi
bugetul României venituri importante, substanţiale
din acest resurse naturale”, a declarat preşedintele
UDMR, Kelemen Hunor, scrie news.ro. El a adăugat
că ”România va putea asigura o independenţă
egernetică de Rusia nu numai pentru ţara noastră,
dar şi pentru Ungaria, Austria şi o bună parte din
zona Europei Centrale, de aceea este şi această
bătălie uriaşă pe resursele din Marea Neagră”.

Pe scurt.

Dincolo de toate
neajunsurile cu care se
confruntă țara noastră, de

scandalurile politice și de tot felul de
discuții cu privire la principiile morale
ale poporului, România are probleme
REALE și URGENTE, care în mod
normal ar fi trebuit să existe doar în
istoria îndepărtată a țării. Probleme
despre care ar trebui să aflăm doar
din poveștile din copilărie ale bunicilor.
Din păcate, în țara noastră încă există
localități întregi care nu au cunoscut
alimentarea cu apă curentă, ca să nu
mai vorbim despre lipsa acută a
canalizărilor și despre toaletele din
curte. În 2018, România, membră de
mai bine de 10 ani a Uniunii
Europene, se confruntă cu probleme
demne de Evul Mediu. În țara noastră
încă există comunități neracordate la
rețeaua de distribuție a energiei
electrice iar fenomenul sărăciei
energetice atinge cote mult mai mari,
atrage atenția Institutul pentru Politici
Publice, prin intermediul unui
comunicat de presă. Un studiu realizat
în anul 2015 la nivel european arată
că 11% din populație este afectată de
această problemă. Pe de altă parte,
de la 1 ianuarie 2018, piața energiei s-
a liberalizat complet, ceea ce
înseamnă că optimizarea costurilor și
reducerea consumului de energie
depinde de gradul de informare al
cetățenilor și autorităților cu privire la
criteriile folosite în opțiunea pe care o
fac pentru un furnizor sau altul. 

n CARAVANĂ PENTRU...
ADUCEREA COMUNELOR ÎN ERA
NOASTRĂ n În acest context,
conștientizând nevoia de informare
din plan local, Institutul pentru Politici
Publice (IPP) și Asociația Comunelor
din România (ACoR) au desfășurat,
în ultimele 2 luni, o caravană alături
de experți în energie, în două părți
opuse din țară, unde au oferit
informații unui număr de peste 60 de
primării de comune din regiunea de
vest (județele Hunedoara, Arad,
Timișoara, Caraș Severin) și din
regiunea de sud (Giurgiu, Ilfov,
Călărași, Constanța, Ialomița și
Tulcea) și au preluat, în același timp,
un inventar de probleme pe care le
vor comunica, sub forma unui
document de politică publică,
Autorității Naționale de Reglementare
în domeniul Energiei, Ministerului

Energiei, Ministerului Dezvoltării
Regionale și Administrației Publice,
Comisiilor parlamentare de profil și
altor actori responsabili în domeniu.
IPP a realizat anterior o documentare
la nivelul a 577 de comune din
județele menționate mai sus privind
lipsa accesului la energie respectiv
disponibilitatea comunităților locale de
a folosi mijloace alternative de
energie, utilizând atât metode
cantitative de cercetare (chestionar
prestabilit, date statistice disponibile
online, etc.), precum și metode
calitative (interviuri cu
primarii/reprezentanții comunităților).
Documentul realizat de IPP arată că
55% dintre primăriile incluse în
documentare spun că există cel puțin
o gospodărie neconectată la
electricitate în comuna lor.
Principalele motive ale neconectării la
electricitate sunt lipsa actelor de
proprietate (26%) și lipsa resurselor
financiare pentru achitarea facturilor
(26%). De asemenea, 88% dintre
comune au întreprins măsuri pentru
eficientizarea iluminatului public (85%
folosind LED) și 81% dintre comune
nu au realizat niciodată un audit
energetic.

n SOLUȚII PENTRU
RACORDAREA LA ENERGIE
ELECTRICĂ n Conștienți de efectele
liberalizării pieței de energie, primarii
comunelor reclamă nevoia de
asistență tehnică, prin fonduri UE,
granturile SEE, norvegiene, pentru

pregătirea și implementarea de
proiecte în domeniul energiei
alternative, dată fiind lipsa resursei
umane calificată în acest sens.
Simplificarea legislației privind accesul
la energie, atât pentru rețeaua clasică
cât și pentru alternative la conectarea
clasică este cerută de

către autoritățile locale astfel încât
să deblocheze proiecte și inițiative ce
ar putea fi în beneficiul comunității
locale. Pe de altă parte, distribuitorii
de energie nu se implică suficient de
mult în ce privește facilitarea
accesului la energie în mediul rural –
în sensul de a informa cetățenii și
autoritățile locale cu privire la
posibilitățile de conectare la rețea
precum și de a cunoaște în fapt
situațiile specifice existente în teren,
ceea ce le-ar permite distribuitorilor să
adopte măsuri individualizate de
soluționare a problemelor privind
accesul la rețea precum și reducerea
sărăciei energetice. Preluând aceste
probleme și multe alte nevoi ale
comunităților din mediul rural, prin
experții în energie

cooptați, Institutul pentru Politici
Publice și Asociația Comunelor din
România se pun în continuare la
dispoziția oricărei autorități publice,
indiferent de mărime, prin numărul de
telefon 021/212.3126, pentru orice
întrebare al cărei răspuns ajută
comunitatea să beneficieze de un
contract în beneficiul membrilor
acesteia.

În anul Centenarului, România are probleme de... Evul Mediu! 

Comunele românești încă se luptă cu
întunericul! Electricitatea, un lux!

Două protocoale cu SRI, găsite la Ministerul Justiţiei
Ministerul Justiţiei recunoaşte

într-un răspuns pentru Forumul
Judecătorilor că instituţia a încheiat
două protocoale cu SRI. Ministrul
Justiției,  Tudorel Toader spune că
nu trebuie să se facă o confuzie
între protocoalele semnate de el cu
unele instituţii din domeniul justiţiei
şi cele cu SRI. „A nu se confunda
protocoalele referitoare la infaptuirea
justitiei, cu protocoalele din alte
domenii! Spre exemplu, in calitate
de Decan al Facultatii de Drept-
Universitatea „Al.I.Cuza” din Iasi, am
semnat un protocol cu CSM, in baza

caruia studentii fac practica de
specialitate! In rest, verificam si
comunicam!”, a declarat ministrul
Tudorel Toader, citat de MEDIAFAX.
Precizările vin după ce Forumul
Judecătorilor a publicat, duminică,
un răspuns de la Ministerul Justiţiei,
în care se menţiona faptul că
instituţia condusă de Tudorel Toader
are încheiate protocoale cu SRI. „La
nivelul Ministerului Justiţiei există
două protocoale clasificate
încheiate între Ministerul Justiţiei şi
Serviciul Român de Informaţii.
Primul protocol de colaborare

încheiat exclusiv pe problema
Prevenirii şi Combaterii
Terorismului, iar al doilea protocol
reprezintă organizarea şi
funcţionarea Sistemului Naţional de
Prevenire şi Combatere a
Terorismului”, se arată în răspunsul
Ministerului Justiţiei transmis
Forumului Judecătorilor. Tot în
răspunsul transmis Forumului, se
arată faptul că, având în vedere
caracterul nepublic al unor astfel de
documente, informaţiile sunt
„exceptate de la liberul acces al
persoanelor”.


